
فداکار: تنها مانع 
ما، انتظار زیادی از 

ملوان است
سهیل فداکار مهاجم تیم فوتبال 
ملــوان دربــاره پیــروزی تیمــش 
مقابــل ســپاهان می گویــد: »این 
بازی خیلی ســخت بود. سپاهان 
تیم پرمهُره و بزرگی اســت و واقعاً 
بازیکنــان بزرگــی دارد. مــا با تمام 
قــوا در زمیــن حاضــر شــدیم و 
براساس برنامه خیلی دقیقی که 
کادر فنــی داشــت، تاکتیک هــای 
تارتــار را در زمیــن اجــرا کردیــم و 
توانســتیم برنــده شــویم. بــازی 
شــبیه  و  بــود  ب  جــذا خیلــی 
بازی هــای اروپایــی. هــر دو تیــم 
بــازی هجومــی ارائــه کردنــد و بــه 
همین دلیل مســابقه پرُگل شــد. 
البتــه کــه موقعیت هــای خوبــی 
بــرای گلزنــی داشــتیم و حداقــل 
دو موقعیــت صد درصــد گلزنــی 
را تبدیــل به گل نکردیــم. اگر آنها 
هــم تبدیــل بــه گل می شــد چــه 
بســا کــه با اختــاف گل بیشــتری 
بــه پیــروزی می رســیدیم. حتــی 
مورایــس هــم در نشســت خبری 
بــه برتــری تیم ما اشــاره کــرد. در 
بــازی قبــل مقابــل پرســپولیس 
نیــز اگــر دقــت می کردیــم واقعــاً 
می توانستیم برنده بازی شویم.« 
او در پاســخ بــه ایــن پرســش کــه 
چــه چیــزی می تواند مانــع ادامه 
رونــد خــوب ملــوان شــود، ایــن 
طــور می گویــد: »تیــم مــا امســال 
خیلــی یکدســت اســت و از نظــر 
نتایــج خــوب پیــش رفتــه، امــا 
تنهــا چیــزی کــه می توانــد مانــع 
مــا شــود، انتظــار خیلــی زیــاد 
اســت. انتظــار خیلــی زیــاد بابــت 
کســب نتایج و فشــار خیلــی زیاد 
جلــوی ادامه رونــد موفقیت ما را 
می گیــرد. ما مقابل پرســپولیس، 
ســپاهان، گل گهــر و فــولاد نتایج 
خیلــی خوبــی گرفتیــم، شــاید 
انتظــارات خیلــی زیــاد شــود. مــا 
بایــد بــازی بــه بــازی و آرام آرام بــه 
ســوی هدف مــان پیــش برویــم و 
اگر مشــکل پیش بینی نشــده ای 
در آینــده بــروز نکنــد و مغــرور 
نشــویم ان شــاءالله رتبــه خیلــی 

خوبــی کســب می کنیــم.«
 

گودرزی: شادی ام 
تقلب از بازیکنان 

اروپایی بود
حســین گــودرزی بازیکــن جــوان 
شــمس آذر قزویــن و زننــده گل 
تســاوی تیمش مقابل اســتقال 
می گویــد: »بــازی خیلــی خوبــی 
بــود و بچه هــا تــاش کردنــد. 
قبــل از بــازی مربــی مــا گفتــه 
بــود جلــو بــازی می کنیــم و عقــب 
نمی کشــیم. البتــه اســتقال تیم 
خــوب و منســجمی اســت. ما اما 
بــه دنبــال بــرد در خانــه بودیــم. 
مــا در ایــن فصــل در خانــه بــرد 
نیــاورده بودیــم و چشــم بــه ایــن 
بــازی داشــتیم. متأســفانه روی 
یک اشــتباه که البته کارشناسان 
داوری نظر باید بدهند که پنالتی 
بــود یــا نــه گل خوردیــم. وقتــی 
مقابــل تیمــی مثــل اســتقال و 
پرسپولیس گل دریافت می کنید 
کار واقعاً سخت می شود. اما این 
خودبــاوری در همگــی مــا وجــود 
داشــت کــه بــه بــازی بازخواهیــم 
گشــت. البتــه زمین خیــس بود و 
روی کیفیــت بازی تأثیر گذاشــته 
بــود. اما شــرایط برای هــر دو تیم 
یکســان بــود و بهانــه ای نیســت. 
بــه نظــرم هــر دو تیــم توانســتند 
بــازی خوبی بــه نمایــش بگذارند 
و کســانی کــه بــازی را دیدنــد، 
راضــی بودنــد.« او دربــاره شــادی 
گلــش ایــن طــور می گویــد: »یک 
لحظه این شــادی بــه ذهنم آمد. 
دوســت داشــتم شــادی ام را بــه 
آن ســمت اســتادیوم و جایــی که 
تماشــاگران لحظه ای هــم ناامید 
نبودنــد و در آن شــرایط جــوی 
حمایــت می کردنــد در کنــار آنهــا 
جشــن بگیــرم و نــوع شــادی ام را 
هــم از بازیکنــان اروپایــی تقلــب 

کــردم و چســبید.«

لوسیانو پریرا در طول 11 فصل حضورش 
در فوتبال ایران )قبل از فصل بیست و 
یکم( توانست به رکوردهای پرشماری 
دست پیدا کند. یکی از رکوردهای 
ویژه ای که نصیب این مهاجم کهنه کار 
برزیلی شده، عنوان برترین گلزن خارجی 
تاریخ لیگ برتر فوتبال ایران است. 
پریرا توانسته بالاتر از چهره هایی مانند 
لوسیانو ادینیو، عماد محمدرضا و ابراهیم 
توره خود را در قامت بهترین گلزن 
خارجی لیگ برتر مطرح کند و جالب 
آنکه در فهرست بهترین گلزنان تاریخ 
لیگ برتر هم نام مهاجم برزیلی در 

جایگاه چهارم قرار دارد. پریرا با توجه 
به شرایط سنی اش ناکام در ارتقای 
جایگاه خود در این جدول است و او 
بعد از رضا عنایتی، مهدی رجب زاده و 
آرش برهانی، چهارمین گلزن برتر تاریخ 
لیگ برتر محسوب می شود. مهاجم 
برزیلی در طول 11 فصل حضورش در 
لیگ برتر، سابقه آقای گلی هم دارد و 
در لیگ هجدهم توانست مشترکاً با 
کی روش استنلی سوارز به عنوان آقای 

گلی دست پیدا کند.
اما لیگ بیست و دوم که به پایان رسید 
شاید کمتر هوادار این تیم تصورش را 
می کرد که این مهاجم باتجربه و البته پا 
به سن گذاشته سال های آخر فوتبالش 
را در تیم دیگری غیر از فولاد به پایان 
برساند اما این اتفاق افتاد و  پریرا جایی 
در لیست جواد نکونام نداشت. مهاجم 
برزیلی به مس رفسنجان رفت و در 25 
مسابقه )2039 دقیقه حضور در میدان( 
دو گل زد و سه پاس گل داد. محمد ربیعی 
امیدوار بود با توجه به کارنامه موفق 
لوسیانو پریرا، این مهاجم برزیلی بتواند 
گره گشای کار مس رفسنجان در لیگ 
بیست ودوم باشد اما بعد از آنکه پریرا 
در لیست مازاد جواد نکونام قرار گرفت 
و از فولاد خوزستان جدا شد و به مس 
رفسنجان رفت، ستاره برزیلی ناکام در 
برآورده کردن انتظارات بود و نتوانست 

عملکرد فوق العاده ای 
داشته باشد.

لیگ بیست و دوم که تمام شد شایعات 
پیرامون او قوت گرفت که به دلیل 
عملکرد نه چندان خوب و سن بالایش 
جایی در میان تیم های لیگ بیست 
و سوم نخواهد داشت. زمانی هم که 
ساکت الهامی جای محمد ربیعی را 
گرفت احتمال تمدید قرارداد او خیلی 
ضعیف بود. اما سرمربی جوان مس 
رفسنجان باز هم به او اعتماد کرد و قبل 

از بازی با استقال قراردادش 
را تمدید کرد.

لگی  40 سا نه  لا در آستا شیمبا حا
انگیزه های خاص خودش را دارد؛ 
ز  ا ی  ر بسیا ف  برخا که  جمی  مها
هل  ا خیلی  یگر  د ی  لیست ها تبا فو
مصاحبه نیست. او قبل از بازی هفته 
گذشته مقابل فولاد )تیم سابقش( 
خیلی بهتر و بیشتر از قبل تمرین کرد 
تا آمادگی کاملی برای این بازی حساس 
داشته باشد. پریرا قبل از بازی فقط یک 
جمله به ما گفت و به آن هم عمل کرد: 
»قبل از بازی به شما گفتم که صدمین 
گلم را به فولاد می زنم که خدا را شکر 
موفق شدم و حتی گل صد و یکم را هم 
زدم.« او گل صدم را از روی نقطه پنالتی 
وارد دروازه فولاد کرد و گل صد و یکمش 

را هم در دقیقه 87 بازی.
حالا او انگیزه های متفاوتی برای بیشتر 
شدن تعداد گل های زده اش دارد؛ 
اتفاقی خوب برای ساکت و الهامی و 
تیمش. چرا که همین اتفاق انگیزه 
سایر بازیکنان به خصوص جوان ترهای 
تیم را افزایش می دهد، ضمن اینکه 

همبازیان پریرا در همان بازی از 
مهاجم شان قدردانی کردند.

 zاتاق کنفرانس

 zنقل قول

ســیاوش بختیــاری زاده پیشکســوت 
فوتبــال خوزســتان و باشــگاه فــولاد بــا 
انتقــاد از شــرایط ایــن تیــم می گویــد: 
»شــاید کســی بــاورش نشــود کــه چــرا 
فوتبــال خوزســتان بــه ایــن حــال و روز 
افتــاده و شــاید این ســؤال برایش پیش 
بیاید که چه بایی سر فوتبال خوزستان 
آمــده اســت؟ مــن می خواهــم خیلــی 
ســاده و صریــح در ایــن زمینــه صحبــت 
کنــم. قبــل از اینکــه لیگ برتر آغاز شــود 
به واســطه فوتبالی که تیم قرمزپوشــان 
خوزســتان با یکــی از تیم های پایه فولاد 
داشــت بــرای تماشــای بازی فرزنــدم در 
تیــم قرمزپوشــان بــه مجموعه باشــگاه 
فــولاد خوزســتان رفتــم. در گوشــه ای 
از اســتادیوم نشســته بــودم کــه دیــدم 
مدیــر غیربومــی باشــگاه فولاد، دســت 
در دســت یکــی از دلالان بــزرگ کشــور 

از دفتــر باشــگاه خــارج شــد و همــان 
موقــع مطمئــن شــدم کــه نتیجــه ایــن 
اقــدام، همیــن نتیجــه ای می شــود کــه 
امــروز می بینیــم. در بازی فــولاد و مس 
رفســنجان همــه دیدنــد کــه جفرســون 
باهیــا بازیکن فــولاد چگونه بازیچه خط 
حملــه تیــم مس رفســنجان شــد. همه 
دیدنــد کــه چیزی به اســم خــط هافبک 
و خــط حملــه در تیــم فولاد وجــود ندارد 
و همــه ایــران دیدند که حتــی مارتینس 
ســرمربی فــولاد کــه از فوتبــال اروپــا 
آمده اســت نتوانســته برای فــولاد کاری 
انجــام دهــد و ایــن تیــم را تــکان دهــد. 
در تمــام 90 دقیقــه بــازی فقــط عــرق 
شــرم بــر پیشــانی طرفــداران فوتبــال و 
فولاد خوزســتان نشســت.« او با اشــاره 
بــه نقــل و انتقــالات ایــن تیــم در ابتدای 
فصــل می گویــد: »منصوریــان خیلــی 

اشــتباه داشــت امــا در گفت وگویــی که 
بــا او داشــتم و در حضــور دو شــخص 
دیگــر، بــه من گفت که گادوین منشــا و 
موســی کولیبالی را مدیرعامل غیربومی 
فــولاد خوزســتان بــه او و فــولاد تحمیــل 
کرد. از مدیرعامل محترم باشگاه فولاد 
ایــن ســؤال را دارم، شــمایی کــه بــر ســر 
ســفره فوتبــال خوزســتان نشســته اید و 
نــان فوتبــال خوزســتان را می خوریــد، 
آیــا بــه حــال و حــرام اعتقــادی داریــد؟ 
مطمئنــاً داریــد، پــس بدانیــد کــه شــما 
هــم مثــل مدیــران قبلــی باشــگاه فولاد 
از ایــن باشــگاه خواهیــد رفــت امــا چــه 
چیــزی بــرای فــولاد و مــردم خوزســتان 
بــه ارث می گذاریــد؟ ســؤالم ایــن اســت 
امــروز بــا توجــه بــه وضعیــت فوتبــال 
ر بــه  خوزســتان چــه تعــداد هــوادا
اســتادیوم ها می آینــد؟ افراد بالادســتی 

هر چه ســریع تر تصمیــم قاطعانه ای در 
خصــوص مدیریــت باشــگاه های فولاد 
و اســتقال خوزســتان بگیرنــد کــه فــردا 
هم دیر اســت. خوزســتان پــر از مدیران 
فوتبالی عاشــق و دلســوز است که اجازه 
ورود هیــچ دلالــی بــه مجموعــه هیــچ 
باشــگاهی را نمی دهــد. در تیــم فــولاد، 
کولیبالــی، باهیــا، منشــا، آبشــک و حتی 
مریــدی فوتبال شــان دیگــر تمــام شــده 
اســت. سال گذشــته نیز فولاد بازیکنی 
داشــت کــه حــدود 15 میلیــارد تومان از 
این باشگاه گرفت اما 15 ثانیه هم برای 
فــولاد بــازی نکرد و این یعنی اوج حضور 
دلال ها در باشگاه فولاد. چرا فولاد باید 
بازیکنــان مصــدوم و محروم اســتقال، 
پرســپولیس و ســپاهان را جــذب کنــد؟ 
فــولاد به واســطه دلال ها حیــاط خلوت 

ایــن باشــگاه ها شــده اســت.«

 ادعای بختیاری زاده درباره منصوریان

منشا و کولیبالی را به او تحمیل کردند

در آینه لیگ4
فوتبال ایران

مهدی هاشم نژاد:

گل اول ما آفساید بود

مهــدی هاشــم نژاد وینگــر جــوان تراکتور دربــاره گل اول تیمش به نســاجی 
کــه روی یک صحنه مشــکوک به ثمر رســید، این طــور می گوید: »در همان 
لحظــه متوجــه نشــدم اما بعد از بازی، ویدیو را تماشــا کــردم و دیدم که گل 
اول تراکتور به نســاجی در شــرایط آفســاید به ثمر رســید. در نیمه دوم یک 
خطــا در محوطــه جریمه نســاجی روی مــن انجام شــد، داور نزدیک صحنه 

بود و احســاس کردم به خاطر صحنه گل اول، ترســید و ســوت نزد.«

رضا جعفری:

پاسخ کری هواداران سپاهان را دادم

رضا جعفری مهاجم ملوان درباره شادی بعد از گلش مقابل سپاهان می گوید: »در 
ابتدا باید بگویم که فرهنگ هواداران سپاهان خیلی بالا بود و در فضای ورزشگاه، 
حقیقی یا مجازی هیچ توهین یا حرف ناشایستی از آنها نشنیدم. آنها بابت تساوی 
سال گذشته و از دست رفتن قهرمانی شان تمایل داشتند بازی ملوان را با پیروزی 
پشت سر بگذارند. در این شرایط کری فوتبالی در فضای بین دو تیم مطرح و حرف 

از انتقام بود. در واقع پاسخی به کری فوتبالی هواداران بود.«

باشگاه فولاد

عذرخواهی از هواداران

بعد از شکست سه بر صفر فولاد در رفسنجان مقابل مس و ادامه روند ضعیف این 
تیم در نتیجه گیری باعث شد تا باشگاه خوزستانی با انتشار یک بیانیه از هواداران خود 
عذرخواهی کند. در بخشــی از آن آمده: »مردم شــریف اســتان خوزســتان و هواداران 
عزیز فولاد، ما نیز به عنوان یک هوادار غمگین هســتیم. این ناراحتی از آنجا برای ما 
دوچندان شده که بی وقفه حمایت شما را از نزدیک حس کرده ایم. ما بر سنگینی بار 
مسئولیتی که بر دوش داریم آگاه بوده و از ته دل عذرخواهی مان را بیان می داریم.«

جعفر برزگر
روزنامه نگار

 zسوژه

پیرمردی که گلزنی را فراموش نمی کند

پریرا: گفته بودم صدمین گلم 
را به فولاد می زنم
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